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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych (nr 122)

Komisji Łączności z Polakami za Granicą (nr 69)
26 października 2017 r.
Komisje: Administracji i Spraw Wewnętrznych oraz Łączności z Polakami za Gra-
nicą, obradujące pod przewodnictwem poseł Anny Schmidt-Rodziewicz (PiS), 
przewodniczącej Komisji Łączności z Polakami za Granicą, rozpatrzyły: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o repatriacji oraz ustawy o cudzoziemcach (druki nr 1904 
i 1959).

W posiedzeniu wziął udział Sebastian Chwałek sekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrz-
nych i Administracji, pełnomocnik rządu do spraw repatriacji wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Leszek Jasiński, Jacek Karolak, Anna 
Pilarska i Kamil Strzępek – z sekretariatów Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Sławomir 
Osuch – legislator z Biura Legislacyjnego.
Przewodnicząca poseł Anna Schmidt-Rodziewicz (PiS):

Witam państwa na wspólnym posiedzeniu Komisji Łączności z Polakami za Granicą oraz 
Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych. Witam panie i panów posłów. Witam pana 
ministra Sebastiana Chwałka sekretarza stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych 
i Administracji.
Został państwu doręczony porządek posiedzenia. Porządek obejmuje  jeden punkt 

– rozpatrzenie poprawek zgłoszonych w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o repatriacji, ustawy o Karcie Polaka oraz ustawy o cudzoziemcach 
(druki nr 1904 i 1959). Są dwie poprawki – jedna zgłoszona przez Klub Parlamentarny 
Prawo i Sprawiedliwość, druga to poprawka Klubu Poselskiego Nowoczesna.
Zaczniemy,  oczywiście,  od przedstawicieli klubów, prosząc o krótkie  zreferowanie 

poprawek. W imieniu KP PiS moja skromna osoba będzie referowała poprawkę. Może 
tutaj oddam głos panu posłowi. Poproszę o zreferowanie poprawki klubu Nowoczesna. 
Bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Jerzy Meysztowicz (N):
Dziękuję  bardzo.  Nie  będę  ukrywał,  że –  może  nie  bezpośrednio,  ale  pośrednio  
–  o tę poprawkę  poprosił mnie  dzisiaj  pan marszałek Kuchciński,  który  zaapelował 
do przewodniczących komisji, że w wypadku, kiedy nie ma potrzeby bardzo szybkiego 
przeprowadzenia ustaw, należy  zachować 14-dniowy okres  vacatio  legis. W związku 
z tym  złożyłem  poprawkę,  żeby  vacatio  legis  w wypadku  tej  ustawy  nie  wynosiło  
48 godzin, tylko 14 dni. Dziękuję.

Przewodnicząca poseł Anna Schmidt-Rodziewicz (PiS):
Dziękuję bardzo. Zreferuję poprawkę KP PiS. Poprawka brzmi następująco: „Po art. 5 
dodać art. 5a w brzmieniu: «Art. 5a. Do postępowań w sprawie przyznania Karty Polaka 
wszczętych na podstawie przepisów ustawy zmienianej w art. 2 i niezakończonych przed 
dniem wejścia w życie niniejszej ustawy stosuje się przepisy dotychczasowe»”.
Krótko mówiąc, drodzy państwo, chodzi o przepisy przejściowe, żeby osoby, które 

przed dniem wejścia w życie ustawy złożyły wnioski... Żeby wejście w życie nowelizacji 
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ustawy nie rozpoczynało nowego biegu procedury, tylko żeby ten bieg procedowania 
w sprawach tych wniosków został zachowany wedle starych przepisów ustawy. To tak 
w wielkim skrócie.
Teraz, oczywiście, poproszę pana ministra Sebastiana Chwałka o ustosunkowanie się, 

o stanowisko rządu w sprawie obydwu poprawek.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji Sebastian 
Chwałek:

Dziękuję bardzo, pani przewodnicząca. Szanowni państwo, oczywiście,  co do kwestii 
przepisu przejściowego,  to nasze poparcie  jest oczywiste. Co do kwestii vacatio  legis, 
to będziemy tutaj musieli liczyć na państwa decyzję. Niemniej jednak z punktu widze-
nia pełnomocnika 14-dniowe vacatio legis akurat nie jest potrzebne. Dla mnie mogłoby 
ono być nawet z dniem kolejnym po dniu wejścia w życie ustawy, ponieważ jesteśmy 
przygotowani do tego, aby realizować... Ludzie czekają na repatriację. Środki finansowe 
są zabezpieczone. To ma tylko spowodować możliwość uruchomienia wniosków z bazy 
Rodak. Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Anna Schmidt-Rodziewicz (PiS):
Dziękuję bardzo. Poproszę jeszcze o opinię Biura Legislacyjnego.

Legislator Sławomir Osuch:
Biuro nie zgłasza zastrzeżeń do poprawek.

Przewodnicząca poseł Anna Schmidt-Rodziewicz (PiS):
Dziękuję bardzo. W takim razie przechodzimy do głosowania. Jako pierwszą przegłosu-
jemy poprawkę KP PiS.
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki KP PiS? Kto jest przeciw? Nie 

słyszę. Kto się wstrzymał? Dziękuję.
Bardzo proszę o podanie wyników.

Sekretarz Komisji Jacek Karolak:
29 głosów za, nie było głosów przeciw i nie było wstrzymujących się.

Przewodnicząca poseł Anna Schmidt-Rodziewicz (PiS):
Stwierdzam, że obradujące wspólnie Komisje  jednomyślnie pozytywnie zaopiniowały 
poprawkę.
Przechodzimy do głosowania nad poprawką KP Nowoczesna. Panie pośle, bardzo 

proszę.

Poseł Bogusław Sonik (PO): 
Tak, bo nie zapytała pani przy poprzedniej poprawce, czy są jakieś głosy z sali. Prawda? 
Chciałem więc zapytać, czy...

Przewodnicząca poseł Anna Schmidt-Rodziewicz (PiS):
Dobrze, to przepraszam.

Poseł Bogusław Sonik (PO): 
Co w sytuacji, kiedy przepisy poprzednie są mniej korzystne dla tych, którzy składają 
te wnioski?

Przewodnicząca poseł Anna Schmidt-Rodziewicz (PiS):
Panie ministrze, zechce pan uzasadnić?

Sekretarz stanu w MSWiA Sebastian Chwałek:
To jest kwestia polskiego pochodzenia, tylko – że tak powiem – potwierdzania bądź nie. 
Jeżeli procedury nie zostały zakończone,  to będą na starych zasadach, a teraz nowe 
osobne wnioski... Nie będą musiały już składać wniosków z tymi uzupełnionymi danymi, 
bo tamte wnioski już zostały złożone, tak? Nowe wnioski będą już mogły być pozbawione 
udowadniania, że ktoś został wywieziony.

Przewodnicząca poseł Anna Schmidt-Rodziewicz (PiS):
Czyli deportacji, tak?
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Sekretarz stanu w MSWiA Sebastian Chwałek:
Tak jest.

Przewodnicząca poseł Anna Schmidt-Rodziewicz (PiS):
Dobrze. Przechodzimy w takim razie dalej. Czy ktoś z państwa jeszcze chce zabrać głos 
w tym punkcie? Nie słyszę.
Zatem przechodzimy do poprawki klubu Nowoczesna. Zanim zarządzę głosowanie, 

spytam, czy ktoś z państwa jeszcze zechce skomentować. Nie słyszę. W takim razie gło-
sujemy.
Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki KP Nowo-

czesna, która – podkreślam – wydłuża okres vacatio legis z 2 do 14 dni? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Dziękuję.

Sekretarz Komisji Jacek Karolak:
29 głosów za.

Przewodnicząca poseł Anna Schmidt-Rodziewicz (PiS):
Stwierdzam, że Komisje jednomyślnie zaopiniowały poprawkę klubu Nowoczesna.
Jeszcze  wybór  sprawozdawcy.  Szanowni  państwo,  przepraszam,  ale  posiedzenie 

Komisji się nie skończyło. Wybieramy posła sprawozdawcę.
Szanowni  państwo,  zgłaszam  kandydaturę  pani  poseł Małgorzaty Wypych,  jako 

że od początku prowadziła projekt. Czy są jeszcze inne kandydatury? Nie słyszę. Czy 
jest sprzeciw wobec tej kandydatury? Dziękuję.
Zatem stwierdzam, że Komisje wybrały panią poseł Wypych.
Zamykam posiedzenie Komisji. Dziękuję.


